
Bijdrage PvdA aan de kadernota 2025
Uitgesproken op woensdag 22 mei. 
Woordvoerder: Hay Janssen fractievoorzitter 

Vz, de kadernota is compact en over het algemeen goed te lezen. Goed 
gestructureerd en geeft de lezer het gevoel te maken te hebben met een 
overheid die ‘in control’ is. Dat is wel eens anders geweest. Ook de gesprekken 
met ambtenaren tijdens ‘het rondje fractie’ waren verhelderend, een goede 
aanvulling op het proces. Alle complimenten aan de organisatie en de 
coördinator van dat alles. Ook de wensen en bedenkingen die de PvdA tijdens de 
omgevingsanalyse vinden wij voldoende terug in voorliggende kadernota.  

Wij, de gemeente Venlo, doen alles  om de woningbouw te versnellen, met de 
focus op betaalbaarheid. Echter, de woningcrisis is niet een probleem dat met 
stevig beleid in 4 jaar op te lossen is. Ook na deze coalitieperiode zijn 
inspanningen hard nodig. 

Het is ook niet gemakkelijk. Betaalbare woningen zijn moeilijk te vinden en de 
woningmarkt staat muurvast. We roepen het college op kansen te pakken om 
een stevig impuls te geven en te kijken naar alternatieven soorten van 
woningbouw. Kijk daarbij ook naar ons eigen grondbeleid. Zet enige vaart achter 
gebieden waar woningbouw mogelijk zou kunnen zijn. Denk daarbij aan 
sportcomplexen die leeg zijn komen liggen. Verder roepen wij het college op om 
te kijken of er mogelijkheden zijn voor de bouw van mobiele woningen of hofjes 
voor senioren. Een ander voorbeeld is de Opkoopbescherming. Afgelopen 
december hebben we als raad ingestemd met het opschorten van de 
opkoopbescherming voor onze binnenstad. Dit omdat we er vertrouwen in 
hebben dat, de inmiddels vastgestelde BIZ Vastgoed, gaat leiden tot een 
positieve verbetering van onze binnenstad. Wat ons betreft mag vanuit de 
gemeente, als aanvulling op het bestaande Transformatiefonds, daarbij ook het 
‘Wonen boven winkels’, extra financieel aangejaagd worden. Wij vragen het 
college dit in de begroting mee te nemen. Ook mag er versnelling komen op het 
Grondbeleid.

De PvdA roept het college op te komen met een lokaal hitteplan zodat we tijdig 
(kwetsbare) doelgroepen, instellingen en zorgverleners kunnen informeren op 
aanhoudende hitte. Dit past ook binnen de algemene zorgplicht van de 
Omgevingswet waarin staat dat we moeten zorgen voor een veilige en gezonde 
fysieke leefomgeving. In den landen zie je steeds meer gemeentes maatregelen 
tegen dit hitte effect nemen. Denk hierbij aan het ontharden van parkeerplaatsen 
en tuinen of het verven van gebouwen. Lichtere gebouwen en daken absorberen 
wel tot 50% minder zonlicht. Maar het meest effectief is om te zorgen voor meer 
bomen en planten. Meer groen in het algemeen. De Keulse Poort in onze 
binnenstad is daar een prachtig voorbeeld van. Wat de PvdA betreft wordt in 
dezelfde mate het vergroenen in onze binnenstad verder actief uitgerold.

Mdv, Wij brengen voor de aanvraag van een gehandicapten parkeerkaart en de 
medische keuring de kosten bij de aanvragen in rekening. De PvdA vindt dat 
leges in dit geval niet kostendekkend hoeven te zijn. Is het college bereid te 
onderzoeken wat voor mogelijkheden er zijn in de tegemoetkoming van de 
kosten?



Volgens cijfers van het CBS zijn er momenteel in heel Nederland (minstens) 
30.000 kinderen op wachtlijsten bij sportverenigingen. Een belronde langs 
diverse verenigingen leerde mij dat ook in Venlo verschillende sportverengingen 
wachtlijsten hanteren.  Mdv, voor Venlo is dat contrair met onze programmalijn 
‘Gezond en actief Venlo’  waar de slogan is dat iedereen naar vermogen mee 
moet kunnen doen in de samenleving, ook indien er fysieke, emotionele en/of 
sociale uitdagingen in het leven spelen. Gaat hier iets mis voorzitter? We 
organiseren een fit week om onze burgers aan het sporten te krijgen. Een goede 
zaak overigens. Maar hoe zorgt het college ervoor dat onze kinderen permanent 
gaan sporten?

Na een gesprek met drie gymnastiekverenigingen bleek dat zij al jaren met de 
gemeente in gesprek zijn voor de realisatie van een permanente gymzaal. Een 
signaal wat we als raad trouwens nooit uit de organisatie hebben ontvangen.  Nu 
zitten we aan de vooravond van de realisatie van nieuwe sportaccommodaties en 
sporthallen.  Is het college bereid de realisatie van een permanente gymzaal in te 
passen. Wij zijn bereid om hiervoor extra financiën beschikbaar te stellen. Vorig 
jaar hebben we gepleit voor een topsporthal. Heeft het college dit opgepakt of is 
dit op de lange baan geschoven? Als dat zo is vragen wij het college of er 
mogelijkheden zijn om dit in te passen bij eventuele plannen die er liggen voor 
de revitalisatie van het VVV stadion of voor eventuele nieuwbouw hiervan?

MVD, In het scenario van hoop hebben we besloten om een aantal plannen voor 
2026 en 2027 voorlopig te laten varen, omdat we dachten dat er niet genoeg 
geld vanuit de overheid zou komen. Uit recent overleg blijkt dat dit deels nog 
steeds zo is, maar dat er ook verbeteringen zijn. We stellen voor om de plannen 
voor 2026 op te nemen in de begroting. Naar 2027 kijken we dan volgend jaar en 
dat is sowieso aan de volgende coalitie. Voor 2026 hebben we maximaal 5 
miljoen nodig, maar dat is waarschijnlijk minder. Dit bedrag kunnen we halen uit 
het overschot van 2023. Het resterende geld uit het overschot kunnen we 
toevoegen aan het strategisch investeringsfonds. Dat is consequent en in lijn met 
het aangenomen amendement: we willen  geen bestaande ambities opofferen 
aan het strategisch fonds. 

MVD, Het is terecht dat u zich zorgen maakt over het stroomtekort en de 
congestie in het netwerk. Vooral de maakindustrie in Venlo kan hier flink last van 
ondervinden. We moeten daarom slim zijn in het verdelen van stroom. Het lijkt 
het erop dat een aantal bedrijven hier al op anticipeert  en stroomruimte 
reserveert. We moeten echter voorkomen dat dit 'handdoekje leggen' wordt. 
Neem bijvoorbeeld Bauhaus, waar plotseling 10 laadpalen van 50 KW voor 
commercieel gebruik staan. Overdag worden deze nauwelijks benut en 's avonds 
zijn ze niet toegankelijk vanwege gesloten slagbomen. We roepen daarom het 
college op om terughoudend te zijn bij het verstrekken van vergunningen voor 
commerciële laadpalen. 

MVD, We weten dat er problemen zijn met personeelstekort en veiligheid in 
verschillende zorgsectoren, zoals de uitvoering van de WMO, geestelijke 
gezondheidszorg en jeugdzorg. Daarbij zijn er zaken voorgekomen bij onze 
samenwerkingspartners waar wij zorgen over hebben. We denken daarbij onder 
andere aan de fraude bij de Mutsaerstichting, de verspilling van zorggelden bij de 
Viggo-zorggroep en het faillissementen van B-There. Onlangs hebben we met een 
aantal raadsleden gesproken met een instelling die enkel cliënten buiten Venlo 
ondersteunt om de toewijzingsprocessen in Venlo te ondoorgrondelijk zijn en 
teveel risico voor hen met zich meebrengen. Dit aspect is nadrukkelijk ook 



benoemd in het traject Mutsaersstichting. MdV, In de kadernota blijft het 
opvallend stil over deze zorgwekkende ontwikkelingen. Als raad willen we echter 
verzekerd zijn van de voortdurende kwaliteit van de zorg in Venlo. Helaas 
ontbreekt het ons aan een duidelijk beeld hierover. Het beleidskader Fier op 
Venlo is te vaag en de jaarstukken bieden vooral algemene informatie en 
financiële resultaten. Het is essentieel dat wij als raad goed geïnformeerd zijn, 
zeker met het ook op de komende evaluaties en nieuwe aanbestedingsronde. 
Daarom verzoeken we het college om specifieke ambtelijke capaciteit en 
deskundigheid vrij tespelen, zodat we deze belangrijke zaken grondig kunnen 
bespreken en aanpakken.


